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• Jobbet med KPA siden 2008. Vedtatt 2021

• Omfattet hele kommunen utenom sentrum og en del 
med fritidsbebyggelse øst i kommunen.

• Alle reguleringsplaner digitalisert i eget prosjekt i 
2015/16. Stor variasjon i kvalitet, alle digitalisert som 
as is.

• Stor mengde dispensasjonssaker på byggesak. 
Mange av disse var med bakgrunn i gamle 
reguleringsplaner hvor kart og terreng ikke stemmer. 

• Opphevet 58 reguleringsplaner. Eget vedtak, egen 
prosess, kjørt litt etter KPA prosess. 

• Ordinær prosess.

• I prosess med å endre 30 gamle boligplaner i 
sentrum. Blir til 9 planer. 







Kun innenfor arealplan 
området. Ikke 
kommunedelplaner. 
Dvs ikke sentrum

Kun planer med 
hovedformål 
fritidsbebyggelse



I sentrum endrer vi 
reguleringsplanene



Kriterier for 
utvelgelse
Byggesak og plan utarbeidet et sett med 
kriterier for utvelgelse av planer til 
oppheving. 

58 planer 



Hva er en plan?
Er dette en reguleringsplan?



Er dette egentlig en 
reguleringsplan?



Metodikk for digitalisering 
av reguleringsplaner

Hvordan man digitaliserer inn planen er 
avgjørende. 

1. Digitalisere med justeringer etter 
hvordan det er bygget

2. Digitalisering eksakt som tegnet?



Figuren viser en eldre reguleringsplan hvor 
bebyggelsen er plassert utenfor områdene som er 
regulert til fritidsbebyggelse, i tillegg er ikke vei 
etablert der det er regulert. En endring av den 
eksisterende bebyggelsen eller veianlegget vil her ofte 
generere dispensasjonsbehandling. 



Bildet viser regulert utnyttelsesgrad for 
noen av tomtene (her merket nr 26, 22 
og 350). Bebyggelse utenfor avmerket 
firkant vil utløse 
dispensasjonsbehandling. 





Oversikt over planer som er opphevet



Felles prosess med KPA. Fordel?

• Grep i KPA: vurderinger av 
konkrete hyttefelt hvor man trakk 
med seg bestemmelser fra 
reguleringsplanen tatt inn i KPA.

• Ellers usikker… Det var betydelig 
mer ressurskrevende enn vi 
tenkte oss ved oppstart å 
oppheve reguleringsplaner. 
Begrenset hvor stor kapasitet vi 
hadde til å vurdere grep inn i KPA 
som følge av opphevingen. 



Hva mister vi? Hva ser vi i etterkant?

• Boplikt opphevet for ett område som i henhold til bopliktforskrift har 
boplikt.

• Mye på estetikk dersom reguleringsplanene hadde egne bestemmelser 
om dette.

• Bestemmelser om volum. For oss ble det en generalisering av tillatt 
utnyttelsesgrad. I noen tilfeller økte dette mye med at 
reguleringsplanen ble fjernet. Vanskelig å vurdere konsekvens av dette 
konkret i det enkelte område. 

• I alle nye reguleringsplaner/endringer bør man vurdere den evt gamle 
planen og få med oppheving av denne i oppstartsvarselet dersom man 
vurderer det som nødvendig.

• Skjemaet for vurdering av planer kunne vært utvidet til å allerede da se 
på hva man burde videreføre i kpa.

• KPA åpner for utvidelse av bebyggelse på bebygde tomter innenfor kpa
sine bestemmelser. Man må være tydelig og gjennomtenkt på hvor 
kravet om ny reguleringsplan inntrer. 

• Når bør man endre reguleringsplanen og når bør man oppheve 
reguleringsplanen? Tror ikke vi ville ha valgt dette for 
sentrumsområder. Heller revidere plan/ny plan.




